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24 deltagere.  

Referat: 

1. Godkendt 

2. Forslag som kommer til afstemning på rep. mødet i marts: Forslag fra Mols rideklub: ændringer af 

sportsreglementerne kan kun have fremadrettet virkning (Booster vaccinationen). Silkeborg Sports 

rideklub: obligatorisk brug af ride hjelm. Forslag fra bestyrelsen: Love bliver til vedtægter. 

Bestyrelsens forslag til ændringer i lovene: Forbundets officielle organ er hjemmesiden på 

internettet på www.rideforbund.dk . Forbundets formål ændres til at dække sikkerhed også. DRF er 

medlem af EEF og FEI og DIF. Der kan kun være 1 rideklub på et etablissement som er medlem af 

DRF – dette forslag skal gennemarbejdes i administrationen igen. Ændring vedr. optagelse i DRF – 

nu via portalen. Ny optagede klubber skal deltage i første rep. møde for at blive optaget – hvis 

klubben er forhindret pga. særlige omstændigheder kan bestyrelsen forlænge den midlertidige 

optagelse.  Hvis klubben ikke tilmelder rep. mødet rettidigt, mister klubben stemmeretten men kan 

deltage og få taleret. Vedr. § 3: klubberne skal forpligte sig til at opdatere medlemslisten, og de skal 

have regler for sikkerhed – hjelm, sikkerhedsholdere ved springning, brug af sikkerhedsvest. 

Reglerne skal gælde for hele etablissementet. Dvs. at klubben skal/kan sanktionere hvis 

medlemmer ikke bruger hjelm. Fint at det bliver skrevet ned og at signalet bliver sendt – også selv 

om vi godt ved at vi ikke kan håndhæve alle steder. Personer som stiller op til hovedbestyrelsen i 

DRF skal være medlem af en klub under DRF og opfylde kravene til at være valgbare til en klub 

bestyrelse. Klubbens repræsentanter ved rep. mødet skal være medlem af klubben og valgbare til 

klubbens bestyrelse. Klubben kan invitere gæster med men der kan ikke gives fuldmagt. I sager om 

tvister i klubber mellem klubbens medlemmer og klubbens bestyrelse kan disciplinærudvalget og 

appeludvalget hvis de finder sagen egnet til behandling, opkræve gebyr for at behandle sagen, 

samt omkostninger dækket.  

Det vil være rart hvis klubkonsulenterne orientere distrikts bestyrelsen ved sager, så distrikterne 

evt. kan være med til at lukke sagerne før de ender hos DRF. 

3. Kursus i DRF portalen i distrikt 1-3 havde 130 deltagere. DRF er med på udviklingen af det 

hollandske system – tilpasninger og nyudviklinger. Online tilmelding og betaling er ikke en del af 

hollandske system. Regnskabs systemet er flyttet og fungerer fint. Da vi brugte Infosport stod DIF 

http://www.rideforbund.dk/


for udvikling og support, hvilket betyder at da DRF ingen It medarbejder har, så kan vi ikke lige rette 

en fejl. Beskrivelse af fejlen skal sendes til Holland, sagen sendes så til Østen til programmering, 

test retur til Holland – videre til DRF til test – tager lang tid – og meget tilvænning. Mange 

problemer – største problem er hastighed og brugervenligheden. Arbejder p.t. på hastighed og 

brugervenlighed – arbejder nu med prioriteringsliste, resultater er kommet på nu – ranglister 

kommer i løbet af 14 dage.  På live kan man se resultater fra 2011.  Næste: søgning af officials, 

stævnetilmelding – brugervenligheden forbedres, hastighed – evt. ny hosting firma. Evt. ansætte IT 

medarbejder. Gammelt IT system kostede kr. 750.000 pr. år. Drift af det nye system kommer til at 

koste 750.000 kr. – 1.000.000 om året.  JE forhandler med det hollandske firma om kontrakt – 

niveau for sikkerhed – opdateringer osv. JE er ikke tilfreds med det produkt vi har fået – mange fejl, 

tidsplan er skredet voldsomt – vil forlange kompensation. Der var ikke mulighed for at sige nej tak 

til systemet, da infosport jo lukkede pr. 31. december 2011.  Ønske om brugergruppe til videre 

udvikling og til test af systemet. Status er 6.000 registrerede brugere. DRF har 11.000 licens ryttere 

– heraf 5.000 som ikke bruger deres licens.  Tilmeldinger til stævne ca. 85 % af normal. Ønske fra 

distrikt 8-9-10 om yderligere portal kursus da det allerede udbudte er overtegnet. Ok fra JE at Carl-

Chr. evt. finder et sted hvor der kan være nogle flere – ellers bliver der afholdt endnu et kursus.  

4. Kristina er forslag til 2. suppleant: 23 år – student – diplomtræner uddannet i Ålborg, underviser nu 

på Gentofte rideklub. Vil gerne på RUC. Dressur rytter – siden 5 års alderen. Ønsker at lave 

arrangementer for de unge, nye træner tiltag. – Anne Mette Binder på valg til bestyrelsen: Holte 

Rideklub og Holmegårdens Rideklub. Bor i Birkerød.  Uddannet lærer. A+ dressur dommer. National 

og international military dommer. Underviser D1, D2 og C-dressurdommere. Kursusleder FEI 

military officials uddannelser.  

5. Heidi Møller: hvordan er behovet for trænere ude i klubberne – berider uddannelse er 44 år 

gammel. Analyse af behovet for at kunne lave justeringer i vores uddannelse. Små klubbers behov 

for trænere, uddannede, hvordan er undervisningen. Underviser i små klubber er en dygtig ride 

pige som ikke nødvendigvis kan undervise. Flere klubber deler underviser (berider). Freelance 

underviser – ikke altid uddannede bookes og betales direkte.  Skal vi have en træner licens? Der 

mangler en eksamen for nuværende undervisere – hvor kan man teste deres kompetencer så de 

kan få papir på deres viden.  Berider elever har meget forskellige kompetencer efter uddannelse. – 

afhængig af om de er uddannet i en salgsstald kontra en klub. Der bør være flere veje i berider 

uddannelsen. Fremtiden: 10 år frem hvordan ser klubberne ud. Ansat daglig leder som en slags 

direktør. Meget små steder vil lukke og tilgangen til ridesporten vil dale.  

6. Pony måling: Kaare havde en sag fra distrikt 11/13 hvor en hest som ikke kunne måles som pony i 

distrikt 11/13 – er målt som pony i distrikt 10. Kan det være en procedure fejl? JE kontakter Kaare 

og får styr på denne sag. Der skal laves nye regler for ankemåling – Mette Uldahl har kigget på 

sagen – reglementet skal revideres igen! Der bør være større kontrol med måle pladser og udstyr. 

Ponymålere med på officials dag? 

7. Støtteforening Dansk Ridesport. v/Troels Ullerup. Ny startet forening. Foreningen har hjemsted i 

Brøndby kommune. Støtte til forskellige projekter til glæde for den brede del af ridesporten – ikke 

til enkelt personer.  Bestyrelsen – 3 medlemmer – der udpeges af DRF’s bestyrelse. Jørgen Mertz 

sekretær, Jette Bille kasserer og Troels Ullerup formand. Medlemmer = enhver juridisk person som 

har interesse i ridesporten.  Modtager gerne donationer. Gerne godkendes som almen forening, så 

man undgår skat. Mere til rep. møde.  



8. Distrikternes fremtid: Anne Saksøe – distrikterne har berettigelse. Mere snak distrikter imellem – 

fint med information fra DRF men mangler informationer om hvordan de andres distrikter gør.  

Hvilke opgaver skal der ligge i distriktet? mangler at vi bruger hinanden noget mere – at bestyrelsen 

bruger distrikts bestyrelsen før de i gang sætter store projekter. Ulf vil gerne have at alle i hele 

landet har de samme muligheder indenfor ridesporten.  Formænd mødes i forbindelse med rep. 

møde. DRF inviterer formændene – måske skal det være formændene som inviterer DRF’s 

bestyrelse. Distrikterne skal være bedre til at melde ind til dagsorden med problemer.  

Formændene kan mødes til rep. mødet lørdag 10.00 – 12.00 samt 16.00 -19.30 – diskutere den 

fremtidige organisering. Pernille undersøger og indkalder til mødet.  

9. JE: der bliver lavet en arbejdsgruppe vedr. stævne strukturen, evt. følgegruppe fra distrikterne fordi 

der er forskellige regler rundt om i distrikterne. Hvorfor laver distrikterne ikke stævner?  Private 

stævne arrangører samt Avlsforbund skal bidrage mere til DRF vedr. uddannelse af TD’ere, dommer 

osv. evt. som specielt medlemskab af DRF? Bøn fra disciplinudvalgene: kan man ikke ensrette 

reglerne vedr. stævner – hvem skal godkende proportioner, meldegeld osv. Der er enighed blandt 

formændene om at det er stævnepladsens matrikel der bestemmer hvilken distrikts bestyrelse der 

skal godkende stævnet/proportioner og det er dettes distrikts regler der gælder for stævnet!  Der 

kommer en stævne certificering.  

10. Helle d. 4: landsfinaler flyttes fra Vilhelmsborg – DRN tager punktet med til breddeaktivitets 

udvalget.  Carl-Chr.: bemærk at heste pas skal ligge på rideklubben – alternativt skal der ligge en 

kopi og det originale pas skal fremskaffes indenfor 3 timer, pas på med medicin i stalden og sørg for 

at der bliver lavet foder journaler, der må ikke ligge godbidder m.m. i stalden! Formanden for 

Nordals Rideklub – er blevet meldt og få en bøde fordi klubben ikke havde orden i sagerne. Klubben 

kan få bøder på 10.000 kr.  Man må ikke videre fakturere medicin – dyrlægen skal lave en recept til 

hver enkelt hest og fakturere til hver enkelt hest – dette gælder også ormekur. Hvem behandler 

fælles bestemmelser? det gør afd. Sport. D12 sendte forslag ind – ingen svar? JE undersøger. Bøder 

som udskrives af TD’er bør gå i distriktets kasse, da klubberne ofte tilbagebetaler bøden når TD er 

gået. Officials hører til det distrikt de bor i – hvis en klub er flyttet til andet distrikt – så er det kun 

klubben der er flyttet og ikke – nær boende officials. Ønske om opdatering af officials listen.   Hvor 

længe må en TD være på en stævne plads? JE undersøger – Tina vil gerne have referat fra officials 

dagens møder i de andre afdelinger.  Og mangler tilbagemelding fra DRF vedr. sager som er blevet 

indberettet. I løbet af 2012 – vil DRF have mulighed for at kontrollere om ryttere der melder til 

stævne i en klubs navn også er medlem af den pågældende klub. 


